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   هدفــت الدراســة إلــى التعــرف علــى ســيميائية التغطيــة الصحفيــة المصــورة للعــدوان الإســرائيلي علــى غــزة في المواقــع 
الإخباريــة للصحــف العربيــة والأجنبيــة خــال فتــرة العــدوان في شــهر مايــو 2021، ومعرفــة مــدى التبايــن والتوافــق بــن 
المواقــع في الصــور التــي تقدمهــا؛ وذلــك مــن خــال إجــراء تحليــل كمــي وكيفــي لمضمــون هــذه الصــورة عــن طريــق الاســتعانة 
ــة المنشــورة بمواقــع الدراســة: )الأهــرام  ــة في الصــور الصحفي ــل الســيميولوجي للعامــات الظاهــرة والكامن ــأداة التحلي ب
المصــري- والريــاض الســعودي- والواشــنطن بوســت الأمريكــي- والتايمــز البريطانــي(، وذلــك في الفتــرة مــن 10 إلــى 21 
مايــو 2021، مــن خــال تحليــل 192 صــورة صحفيــة للعــدوان علــى غــزة؛ وتعــد هــذه الدراســة مــن الدراســات الوصفيــة 

التــي اســتخدمت منهــج المســح الإعامــي والأســلوب الكيفــي، وتوصلــت الدراســة إلــى العديــد مــن النتائــج، مــن أهمهــا: 

- جــاء موقــع الريــاض الســعودي علــى رأس مواقــع الدراســة، التــي اهتمــت بنشــر صــور صحفيــة تتنــاول العــدوان 
الإســرائيلي علــى غــزة بنســبة %30,20، يليــه موقــع الأهــرام المصــري في المرتبــة الثانيــة بنســبة %28,13، يعقبــه موقــع 
الواشــنطن بوســت الأمريكــي في المرتبــة الثالثــة بنســبة %25، ثــم موقــع التايمــز البريطانــي في المرتبــة الأخيــرة بنســبة 

.16,67%
ــى وســائل الإعــام المتواجــدة في  ــاق عل ــق الخن ــال الإســرائيلي يتعمــد تضيي ــى أن الاحت - أكــدت مواقــع الدراســة عل
قطــاع غــزة؛ حتــى لا تنقــل انتهاكاتــه وجرائمــه ضــد الفلســطينين في قطــاع غــزة، فهــو لا يريــد نقــل حقائــق العــدوان علــى 

عــزة، وإنمــا يريــد وأد المعلومــات في مهدهــا، ويســعى إلــى تكميــم أفــواه وســائل الإعــام المحليــة والدوليــة. 

الكلمــات المفتاحيــة: ســيميائية الصــورة الصحفيــة، العــدوان علــى غــزة2021، المواقــع الإخباريــة العربيــة والأجنبيــة، 
ســيميولوجية.

The study aimed at identifying the semiotics of the press coverage of the Israeli aggression 
on Gaza in the news sites of the Arab and foreign newspapers during the aggression period 
in May 2021, and knowing the extent of disparity and compatibility between the sites in the 
images they provide  by conducting a quantitative and qualitative analysis of the content of 
this image by the semiological analysis tool for the visible and latent signs in the press pho-
tos published on the study sites (Al-Ahram in Egypt - Riyadh in Saudi Arabia - the American 
Washington Post - and the British Times, from 10 to 21 May 2021through  analyzing 192 press 
photos of the aggression on Gaza. This study is considered as one of the descriptive studies 
that used the media survey method and the qualitative method. The study reached several 
results, the most important ones are:

- The Saudi Riyadh website came at the top of the study sites, which was concerned with 
publishing press photos dealing with the Israeli aggression on Gaza with a rate of 30.20%, 
followed by the Egyptian Al-Ahram website in second place with 28.13%, followed by the 
American Washington Post website in third place with 25%. Then the British Times web-
site ranked in the last place with 16.67%.

- The study sites confirmed that the Israeli occupation deliberately tightens the screws on 
the media in the Gaza Strip In order not to convey his violations and crimes against the Pal-
estinians in the Gaza Strip, he does not want to convey the facts of the aggression against 
Gaza. Rather, it wants to nip information in its bud, and seeks to silence the mouths of the 
local and international media.

Key words: The semiotics of the Press Image, the aggression on Gaza 2021, Arab and for-
eign News Sites, Semiology.

ملخص الدراسة
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